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Tid: 28. januar 2020, kl. 16 – 17 
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Til stede 

Carsten Jensen (CJ), Vibeke Lehmann Nielsen (VLN), Rasmus Brun Pedersen (RBP),  

Lars Thorup Larsen (LTL), Anders Weis Hansen (AWH), Hanna-Louise Schou Nielsen 

(HLSN) 

 

Fraværende  

Magnus Storm Rasmussen (MSR), Andreas Mustakas (AM) 

 

Endvidere deltog 

Ida Ravn Eriksen (referent), Anette Bech-Larsen (punkt 2), Ella Sigrid Loft, Peter Stoun-

bjerg, Rune Godske Bachmann, Simone Vestergaard Laursen 

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Dispensationer og godkendelser 

4. Meddelelser 

5. Godkendelse af nye kandidatstudieordninger på statskundskab og samfundsfag 

6. Opfølgning på handleplan fra årlig status 2019 

7. Eventuelt 

Referat 
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referatet fra møde 10/11 afholdt den 10. december 2019 blev godkendt uden kommenta-

rer. 

 

 

Ad 3. Dispensationer og godkendelser 

Punktet blev behandlet for lukkede døre. 

 

 

Ad 4. Meddelelser 

CJ orienterede om nedenstående punkter: 

 

4.1 Skift af underviser på bachelorseminar 

Et enkelt bachelorseminar har fået ny underviser tilknyttet, da den oprindelige underviser 

er blevet forhindret grundet personlige forhold. 

 

4.2 Rotation af læsegrupper på 2. semester 

Størstedelen af de studerende på 2. semester har udfyldt UniHelpr-spørgeskemaet på ny 

og har efterfølgende fået tildelt en ny læsegruppe. Der vil i foråret blive gennemført en 

grundig evaluering af forløbet blandt de studerende. 

 

 

Ad 5. Godkendelse af nye kandidatstudieordninger på statskundskab og sam-

fundsfag 

Som bilag til punktet var fremsendt en oversigt over studieordningsændringerne samt de 

fulde studieordninger med markerede ændringer for kandidatuddannelsen i statskund-

skab, kandidatuddannelsen i samfundsfag samt kandidattilvalget i samfundsfag. 

 

CJ oplyste indledningsvist, at studienævnet i 2019 allerede har drøftet og godkendt en 

række af ændringerne, herunder afskaffelse af kernefaget samt ændringen af linjen for 

studerende med tilvalg internt på BSS på samfundsfag. Han redegjorde dernæst for et nyt 

forslag om fastsættelse af eksamensformer på dobbeltseminarer. 

 

Tidligere fulgte eksamensformen på dobbeltseminarer altid kernefagene. Denne binding 

er udgået, og studieordningens beskrivelse af eksamensformer udvides derfor til også at 

omfatte dobbeltseminarer. Det betyder bl.a. at omfanget for hjemmeopgaver fordobles på 

20 ECTS-seminarer samt at mundtlig eksamen udvides til 40 minutter. Det giver dog ikke 

fagligt mening på samme måde at udvide eksamensformerne 6 timers skriftlig stedprøve 

samt bunden 7-dages hjemmeopgave, og CJ indstillede derfor, at disse to eksamensfor-

mer ikke benyttes på dobbeltseminarer.  
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Studienævnet drøftede, hvorvidt de to eksamensformer kan tilpasses således at de afspej-

ler belastningen på et 20 ECTS-seminar. Der var enighed om at udelukke de to mulighe-

der fra studieordningen, men det vil som tidligere være muligt for undervisere at søge stu-

dienævnet om dispensation til benytte alternative eksamensformer.  

 

Der blev fra underviserside spurgt til vægtningen ved bedømmelse af en mundtlig prøve 

med synopsis, og CJ svarede, at der skal gives en samlet bedømmelse med hovedvægt på 

den mundtlige eksamen.  

 

RGB bemærkede, at reeksamen i dobbeltseminarer er en fri hjemmeopgave med 84.000 

anslag, hvilket særligt i februars reeksamensperiode giver et stort arbejdspres. CJ aner-

kendte, at det kan give ekstra pres, at skulle skrive en større hjemmeopgave i reeksamens-

perioden. Han vil yderligere drøfte emnet med studieadministrationen med henblik på at 

undersøge, hvordan denne reeksamensform påvirker eksamensplanlægningen.  

 

Der blev fra studenterside afslutningsvist spurgt til udbuddet af politologiske opgavesemi-

narer på samfundsfag. Studienævnssupporteren oplyste, at dette følger udbuddet af al-

mindelige seminarer med fri hjemmeopgave som eksamensform. De studerende på sam-

fundsfag følger det almindelige seminar men skal aflevere en større hjemmeopgave til den 

afsluttende eksamen. 

 

Studienævnet godkendte studieordningsændringerne på statskundskab og samfundsfag, 

og de nye studieordninger vil træde i kraft fra september 2020. 

 

 

Ad 6. Opfølgning på handleplan fra årlig status 2019 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået fremsendt handleplanen fra det årlige sta-

tusmøde 2019.  

 

CJ opsummerede kort baggrunden for det årlige statusmøde og gennemgik status for de 

tre punkter på handleplanen. 

 

1. Der er skrevet et notat, der beskriver sammenhængen mellem det store valgfags-

udbud og de overordnede læringsmål på kandidatuddannelsen i statskundskab. 

Notatet har været behandlet i studienævnet i oktober 2019, og det afventer nu at 

finde sin videre anvendelse på instituttet. 

 

2. Aarhus BSS Uddannelsesforum og studienævnet har i løbet af efteråret 2019 drøf-

tet kvalitetssikring af projektorienteret forløb. Studienævnet har i forlængelse 

heraf vurderet, at forløbets læringsmål for nuværende er tilfredsstillende, men at 

der skal arbejdes videre med emnet. CJ planlægger at igangsætte dette arbejde i 

løbet af foråret 2020. 
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3. CJ har set nærmere på de studerende, der ikke afleverer specialet i første forsøg 

og dermed overskrider den normerede studietid. Knap halvdelen af disse stude-

rende tager et seminar på 5. semester. Deres studietid forlænges således med et 

helt semester. Studienævnsmedlemmerne var enige om, at dette ikke pt. udgør et 

problem, men at tendensen bør holdes under observation.  

 

CJ informerede afslutningsvist om, at Klaus Mors ved BSS Studier kan være behjælpelig 

med en lang række data i forbindelse med studieadfærd, og studienævnsmedlemmerne er 

altid velkomne til at henvende sig, hvis de har forespørgsler i denne forbindelse. VLN 

nævnte, at det kunne være interessant at se på kønsbias i forbindelse med studerendes 

valg af fag, hvis det er muligt at fremskaffe data på dette. CJ vil gå videre med denne fore-

spørgsel. 

 

 

Ad 7. Eventuelt 

Nedenstående punkter blev behandlet under eventuelt. 

 

7.1 Oprettelse af valgfag på bacheloruddannelsen i statskundskab 

RPB spurgte til de praktiske forhold vedrørende de nye valgfag på bacheloruddannelsen i 

statskundskab, der skal udbydes for første gang fra efterårssemesteret 2020. CJ oplyste, 

at seminarerne kan udbydes på både dansk og engelsk, og de vil få en deltagerbegræns-

ning på 25 studerende. Fagene skal holdes inden for et fagligt afgrænset emne, der dog vil 

være lidt bredere end på kandidatseminarerne. Der er ved at blive indkaldt fag på nuvæ-

rende tidspunkt, og CJ vil tage en snak med de involverede undervisere.  

 

VLN oplyste afslutningsvist, at der ikke på nuværende tidspunkt vil blive udbudt valgfag 

inden for offentlig forvaltning, da der undervises i de obligatoriske fag sideløbende på 5. 

semester.  

 

7.2 Forvaltningsret på kandidatuddannelsen 

AWH spurgte, om instituttet planlægger at lave ændringer på Forvaltningsret, når faget 

udbydes på kandidatuddannelsen fra efteråret 2021. CJ svarede, at der ikke pt. er så-

danne planer, men at han vil tale med den fagansvarlige fra Juridisk Institut om undervi-

serdækning, da faget fremover skal udbydes i både forårs- og efterårssemestrene.  

 

7.3 Konvertering af omfang fra ord til anslag 

LTL orienterede om, at de nye regler for omfangsangivelse har givet udfordringer i for-

hold til de fag, der sammenlæses med Folkesundhedsvidenskab, hvor studerende skal af-

levere mindre opgaver.  

 

CJ oplyste, at konverteringen fra ord til anslag er lavet på baggrund af en grundig omreg-

ning af en række eksamensopgaver fra flere forskellige bachelorfag. Modellen med 7 an-

slag pr. ord gav et resultat hvor omfanget af eksamensopgaverne tilnærmelsesvist svarer 

overens med tidligere. 
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CJ vil drøfte problematikken med statskundskabs repræsentant i studienævnet på Folke-

sundhedsvidenskab.  

 

 

 

Mødet sluttede kl. 16.30 

 

 

 

Carsten Jensen 

Studieleder 

   /Ida Ravn Eriksen 

   Studienævnssupporter 


